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Prodekanen bød velkommen til mødet og orienterede om, at Punkt 2. Evaluering af its-
learning udskydes til næste møde.  
 

Add 1: Opfølgning på mødet d. 25. februar.  
Referatet er tilgængeligt på Uddannelsesrådets mødeforum. Rådet havde ingen be-
mærkninger. 
 

Add 2: Evaluering af itslearning 
Punktet udskydes til næste møde, som er d. 24. juni. 
 

Add 3: Studieordningsreform 2023 
Da målet er at have en hurtig og åben proces, orienterede prodekanen om udvalgets fo-
reløbige idéer. Fakultetet ønsker at sende et nyt Vademecum i høring inden sommerfe-
rien og følgende tiltag blev derfor skitseret for at give rådet et billede af en ny struktur: 
 
Antal af fagelementer 

• Max 13 fag i de fire første semestre på to-faglige BA-uddannelser (+ BA-projekt på 
5. semester) 

• Max 19 fag på et-faglige BA-uddannelser 

Notat 
Emne: Ekstraordinært uddannelsesrådsmøde, maj 2021 
Dato og tidspunkt: 18. maj 2021, 13:00 – 15:30 
Sted: Virtuelt via Zoom 

 
Deltagere: Annette Svaneklink Jakobsen, Emma Cecilie Fevre Kristen-

sen, Esben Nedenskov Petersen, Finn Wiedemann, Flem-
ming Smedegaard, Heidi Hansen, Jane Hjarl Petersen, Ka-
sper Grotle Rasmussen, Katja Lau Petersen, Kirstine 
Sinclair, Kristine Kjærsgaard, Lars Grassmé Binderup, Mari-
anne Ankjær, Mette Lund Kristensen, Michael Paulsen, Mo-
ritz Schramm, Niels Peter Skou, Peter Simonsen, Sara Mos-
berg Iversen, Søren Frank, Søren Wind Eskildsen, Thomas 
Wiben Jensen, Tim Jensen, Uwe Kjær Nissen 
 

Afbud fra: Anke Piekut, Bodil Stilling Blichfeldt, Catherine E. (Rineke) 
Brouwer, Charlotte Kroløkke, Hans-Christian Jensen, Jacob 
Buur, Sofie Skov Mortensen 

Fra administrationen: Anne Gadeberg, Helle Hildebrand Hedegaard, Ingelise Niel-
sen, Lone Granhøj, Lone L. Pedersen  

 
 

 



 

 Side 2 

• Max 4 fag på et givet semester 
• Fag kan være på 5, 10 og 15 ECTS 
• Tværfakultære uddannelser er undtaget reglerne 
• Der kan i begrænset omfang søges dispensation fra max-grænserne (13/19) af 

især uddannelser med samdrift og sprogfag. Vurderes ansøgning for ansøgning 
• ECTS-størrelse af kurser må ikke være til hinder for samlæsning på tværs af ud-

dannelser 
 
Denne struktur skal nedbringe antallet af fagelementer og dermed mindske den admini-
strative kompleksitet af eksamens- og kursusplanlægning for både TAP og undervisere. 
Desuden skal strukturen give de studerende et mere overskueligt skema og forhåbentlig 
mindske frafald.  
 
Prodekanen gjorde opmærksom på, at vi bør tilstræbe, at alle uddannelser i videst muligt 
omfang følger retningslinjerne, også de tværfakultære uddannelser, selvom de som ud-
gangspunkt er undtaget.  
 
Rådets medlemmer spurgte ind til, hvad nødvendigheden er for en sådan struktur, og 
hvor stor en besparelse der forventes. Det er ikke muligt for fakultetet at beregne potenti-
elle besparelser præcist. Eventuelle positive effekter på frafald er svære at kvantificere. 
Prodekanen henviste desuden til, at VIP/TAP-ratioen vil gå den forkerte vej, hvis der ikke 
gøres noget for at mindske det administrative ressourcetræk i takt med, at VIP-ressour-
cerne bliver mindre.  
 
Studielederne udtrykte opbakning til forslaget, men også en bekymring for kompleksite-
ten, og hvordan denne kan kommunikeres og overdrages til kommende studieledere.  
 
Med spørgsmål fra studieleder blev følgende afklaret: 

• BA int., Negot-, Design- og Audiologopædi-uddannelser betegnes som tværfa-
kultære uddannelser.  

• Der skal stadig udpeges et semester til internationalisering 
• Studienævnene kan selv vælge at benytte sig af en model, hvor man kun har fag 

á 10 ECTS. 
• Man kan i princippet godt have fag, der løber over flere semestre, men det anbe-

fales ikke af SDU UP.   
 
Det blev bemærket, at arbejdet med at vedligeholde studieordningerne vil blive mere om-
stændeligt i den kommende tid. Flere studieledere udtrykte en bekymring for, at arbejdet 
skal foregå i en periode med stor udskiftning af studieledere og studienævnsformænd, 
hvor der ikke er mulighed for en formel overdragelsesforretning.  
 
Prodekanen informerede om, at man ønsker at inddrage studielederaftalen i den pågå-
ende forhandling af generel normaftale, og at studieledere og studienævnsformænd vil få 
mulighed for at evaluere deres aftale og arbejdssituation snarest. Lone Granhøj tilføjede, 
at man anerkender, at det er en særlig proces, og man vil bringe bemærkningerne videre 
til institutlederne. 
 



 

 Side 3 

Arbejdsgruppe vil fortsætte arbejdet med forslag til en ny struktur og sender et forslag i 
høring. 
 
Valgfag 
I forhold til valgfag foreslås foreløbigt følgende: 

• Valgfagsvindue placeres i samme semester på BA og KA 
• Valgfagsvindue placeres i forårssemestre på Odense Campus 
• Andre campusser kan vælge fælles placering i enten forår eller efterår 
• Valgfag er på 10 ECTS 

 
Formålet med disse tiltag er at sikre et bredt udbud til de studerende, som en modvægt til 
en kommende reduktion i antallet af valgfag grundet fald i studenterbestanden. 
 
Flere studieledere bemærkede, at det er vigtigt med en valgfrihed på kandidatuddannel-
sers 3. semester, da det vil være for tidligt på uddannelsens første år. Det blev foreslået 
at valgfagssemestret stemmer overens i Odense og Kolding, så de studerende kan følge 
karriereprofilfag i Odense. Det blev foreslået at gøre projektorienterede forløb obligatori-
ske, hvilket der god erfaring med på fx Medievidenskab. 
Det blev bemærket, at der kan komme et særligt pres på små uddannelser, som kan 
have svært ved at oprette kernefaglige valgfag.  
 
Arbejdsgruppen vil udarbejde et udkast til principper for valgfag og i den forbindelse 
danne sig et overblik over udbuddet af valgfag og deres placering, samt at definere hvad 
et valgfag er.  
 
Fælles humanistisk fag 
Ved håndsoprækning markerede uddannelsesrådet interessen for et fælles humanistisk 
tværfag. Der var én stemme for, og man ønsker derfor et ikke et obligatorisk fag. I stedet 
undersøges mulighederne for tværfakultære, brede valgfag. 
 

Add 4: Studiegenstart 
Prodekanen indledte punktet med at fortælle, at fakultet har fået indmeldinger om ønske 
til hjælp med studiegenstart. I SMU21 ses en faldende trivsel, og direktionen har fokus på 
studiegenstart. Prodekanen har sendt et forslag til behandling i Rektors Uddannelsesråd, 
heri foreslås et fokus på og midler til:  
 

1. uddannelsesnære indsatser af faglig-social karakter 
2. ekstra fokus på sociale studiestartsaktiviteter 
3. støtte til studenterforeningslivet  

 
Der foreslås at prioritere bachelorstuderende optaget i 2019 og 2020 og kandidatuddan-
nelser med bredt optag.  
 
Der var generel opbakning til det fremlagte forslag. Uddannelsesrådet havde følgende 
bemærkninger og idéer til aktiviteter: 

• Flere studerende optaget i 2019 er snart på sidefag. Dem skal vi også huske.  
• Der skal penge til faglig entusiasme og underviseres møde med de studerende. 



 

 Side 4 

• Det sociale er vigtigt og ikke i modsætning til det faglige, men har været ofret un-
der nedlukningen. 

• Internat eller faglig hyttetur bør prioriteres 
• I SMUen efterlyses netværk blandt de studerende. 

Add 5: Orientering fra fakultetet 
Studiestart 
Lone Granhøj informerede om, at processen, hvor Studievejledningen på Humaniora går 
i dialog om programmerne for studiestarten, gentages i år. Uddannelserne skal indsende 
programmer, som skal være godkendt af studienævnet inden d. 1. juni. Studievejlednin-
gen på Humaniora giver feedback og deler erfaringer på tværs. Dette gælder primært 
BA-uddannelser, men også KA-uddannelser er velkommen til at indsende programmer. 
 
Studieledere kommenterede, at det opleves som en omvendt proces, når programmet 
skal godkendes, inden det skal kommenteres. Dette giver tutorerne kort tid til at plan-
lægge et godt program og gør arbejdsgangen mere besværlig. De studerende bemær-
kede, at opslagene har været slået op som frivilligt arbejde, og at der derfor har været en 
del forvirring om aflønning og opgaver.  
 
Prodekanen tog bemærkningerne til efterretning og foreslog, at en deadline meldes ud 
hurtigere, og at processen bør evalueres. Principperne for studiestart ligger stadig fast, 
og programmerne skal derfor godkendes.  
 
Uddannelsesrejsen 
Prodekanen informerede om, at bestyrelsen i øjeblikket har særligt fokus på employabili-
tet og nøgletal for ledighed – som led i den såkaldte 5-punktsplan. Fakultetet har en sam-
arbejdsaftale med SDU RIO, som udløber i 2022, og vi skal gøre noget ved indsatsen nu 
for at gå gavn af denne ressource. Fakultetet melder snarest en plan ud for den videre 
proces.  
 
Studieledere delte deres erfaringer fra samarbejde med SDU RIO. Esben Nedenskov Pe-
tersen tilbød at holde et særskilt møde, hvor man kan samle erfaringer, samt positiv og 
negativ kritik, og styrke det fremtidige samarbejde med SDU RIO. 

 
Add 6: Eventuelt 
Tim Jensen udtrykte kritik af, at der ikke længere på serveres forplejning på studie-
nævnsmøder som en konsekvens af ny forplejningspolitik vedtaget af direktionen. 
 
Kristine Kjærsgaard udtrykte bekymring for skift til nyt økonomisystem, som betyder at 
der ikke kan betales regninger i september.  
 
Prodekanen takkede for et godt og konstruktivt møde. 
  

Lars Grassmé Binderup 

Prodekan 

/ Anne Gadeberg 

Referent 
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